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SLOIA RP, Katowice, dnia 06.11.2024 r. 

PROTOKÓŁ Nr 29/11/2024 

z posiedzenia Rady SLOIA RP VI kadencji 2022-2026 

W dniu 06.11.2024 r. odbyło się kolejne planowe posiedzenie Rady Śląskiej Okręgowej Izby 
Architektów RP. Spotkanie rozpoczęto przy udziale 9 członków Rady obecnych w siedzibie SLOIA RP 
(PŚ, MPi, AW, HP, DF, AL, JF, AK, MM) i 1 członka uczestniczącego w spotkaniu za pośrednictwem 
platformy spotkań online (PSt) w godzinie jej rozpoczęcia. Posiedzenie posiada quorum, a Rada 
SLOIA RP jest w stanie podejmować uchwały. 

(łącznie w głosowaniu bierze udział 10 członków Rady) 

1. Przewodniczący Piotr Średniawa [PS] przywitał zebranych i przystąpił do przyjęcia porządku 
obrad: 
w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto porządek 

2. Przystąpiono do przyjęcia protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady (nr 28/10/2024 z dnia 
02.10.2024 r.): 
w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto protokół 

3. [PS] Sprawy członkowskie - głosowanie uchwał: 

(na spotkanie przybył członek Rady – RL, łącznie w głosowaniu bierze udział 11 członków Rady) 

a) wpis na listę członków na wniosek: 
W/44/11-2024 za - 11, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 
W/45/11-2024 za - 11, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 

b) przywrócenie w prawach członka: 
P/9/11-2024 za - 11, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 

(ponadto przyjęto podjęcie działań kontrolnych wobec wnioskującej, z uwagi na krótki okres czasu 
pomiędzy zawieszeniem a ponownym wpisem, tj. monitorowanie kolejnych zmian w statusie członka 
oraz analizę danych z rejestru RWDZ celem sprawdzenia, czy osoba ta korzystała z zaświadczenia 
o przynależności do izby, które miało ważność w okresie zawieszenia, celem złożenia wniosku 
o pozwolenie na budowę/zgłoszenie) 

P/10/11-2024 za - 11, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 

c) zawieszenie w prawach członka na wniosek: 
ZW/30/11-2024 za - 11 przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 
ZW/31/11-2024 za - 11 przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 

d) skreślenie z urzędu: 
SU/7/11-2024   przyjęto do wiadomości 

- Podsumowanie uchwał: ws wpisu na listę członków lub przywróceniu w prawach członka (4) 
w stosunku do uchwał o zawieszeniu lub skreśleniu z listy (3) – brak zauważalnego przyrostu 
liczby członków SLOIA RP. 

(na spotkanie przybył członek Rady – TW, łącznie w głosowaniu bierze udział 12 członków Rady) 

- podjęcie uchwał w sprawie wszczęcia postępowań wobec członków SLOIA RP: 

 w związku z treścią opinii prawnej w przedmiocie zasad podejmowania uchwał w głosowaniu 
elektronicznym, przystąpiono do głosowania uchwał osobowych o skierowaniu do Rzecznika 
wniosków o wszczęcie postępowania wyjaśniającego związku z podejrzeniem nierzetelnego 
wykonywania zawodu (materiały przedyskutowano i wstępnie przyjęto na poprzednim 
posiedzeniu Rady): 

1) Uchwała Nr 1/11-2024 w sprawie skierowania wniosku do Okręgowego Rzecznika 
Odpowiedzialności Zawodowej SLOIA RP dotyczącego wszczęcia postępowania 
wyjaśniającego wobec członka Śląskiej Okręgowej Izby Architektów RP  

 
w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto 
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2) Uchwała Nr 2/11-2024 w sprawie skierowania wniosku do Okręgowego Rzecznika 
Odpowiedzialności Zawodowej SLOIA RP dotyczącego wszczęcia postępowania 
wyjaśniającego wobec członka Śląskiej Okręgowej Izby Architektów RP  

 
w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto 

(dyskusja nad formą przekazania opracowanych zestawień statystycznych do ORzOZ – przyjęto, że 
Rzecznik dokona kontroli w oparciu o dane prezentowane w ogólnodostępnej przeglądarce RWDZ, 
z uwzględnieniem opracowanych analiz jako materiałów pomocniczych) 

4. [DF] Sprawy finansowe: 

- przy aktualnym stanie finansów okręgu możliwa jest kontynuacja programu świątecznych 
upominków dla członków-seniorów – kwota zobowiązań może być współfinansowana 
z funduszu OKS SLOIA RP, 

3) Uchwała Nr 4/11–2024 w sprawie sfinansowania upominków świątecznych dla architektów –
 seniorów członków SLOIA RP 

w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto 

- zaproszenie na 03.12.2024 r. spotkanie mikołajkowe corocznie organizowane przez Izbę 
i Stowarzyszenie – wniosek SARP o/Katowice o partycypację w kosztach wydarzenia 

(burzliwa dyskusja nad kondycją finansową Izby – przy obecnych uregulowaniach finansowych środki 
uzyskane z redystrybucji stanowią ok. 10% środków odprowadzanych przez nasz okręg, zysk 
z posiadanych lokat zaledwie rekompensuje inflację, nie ma progresu członków i pod względem 
liczebności SLOIA RP zalicza się dziś do kategorii tzw. średnich izb; w tak trudnej sytuacji finansowej 
wątpliwości budzą kroki zmierzające do przesunięcia na okręgi kosztów realizacji działań wspólnych, 
pomimo dysponowania odpowiednimi środkami w budżecie krajowym, jak przykładowo ma to 
miejsce z Programem „Kształtowanie przestrzeni”;  
stwierdzono, że kultywowanie spotkań okolicznościowych jest korzystne dla integracji środowiska, 
niemniej nie ma możliwości przyznania środków we wnioskowanej wysokości – przyjęto obniżenie ich 
o 50%) 

4) Uchwała Nr 3/11–2024 w sprawie dofinansowania spotkania integracyjnego z SARP 
o/Katowice 
w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 3 - przyjęto 

5. [PS] Propozycja kolejnego spotkania Rady 04.12.2024 r. - przyjęto bez uwag. 

6. Omówienie konferencji z Wydziałem Infrastruktury ŚUW w Katowicach oraz Akademią Śląską – 
24.10.2024 r. 

(podsumowanie tematów poruszanych na spotkaniu, dyskusja dot. realnych możliwości 
uporządkowania systemu planowania przestrzennego w kraju, przykłady rozwiązań w innych 
państwach, zalety i wady wprowadzenia planu ogólnego) 

- [AW] zawnioskowała o przyspieszenie publikacji wpisów podsumowujących obie 
zrealizowane konferencje na stronie www i portalu społecznościowym okręgu, 

- [HP] informacja o stanie zaawansowania opracowywanych materiałów, 

- przyjęto, że materiały z konferencji z dnia 24.10.2024 r. udostępnione zostaną członkom 
wszystkich okręgów, gdyż konferencja ta zrealizowana została z dofinansowaniem ze środków 
KIA. 

7. [PS] Sprawy pozostałe: 
- informacja z posiedzenia KRIA 15.10.2024 r., 
- SLOIA RP wystąpiła o przyznanie środków na organizację kolejnej konferencji, 
- [DF] w podsumowaniu wcześniejszej dyskusji przedstawiła zestawienie wpływów 

z redystrybucji - w terminie 01÷09.2024 r. SLOIA RP przekazała do KIA środki o łącznej 
wysokości 866 664,10 zł, uzyskując w ramach redystrybucji zwrot w kwocie 83 402,55 zł 
(co stanowi 9,6% sumy wpłat), 

(dyskusja – dot. strategii prezentacji danych finansowych na zjeździe okręgowym, krajowym) 
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- [MPi, DF] informacja dot. akcji pomocy dla poszkodowanych w powodzi – nie odnotowano 
szczególnego zainteresowania członków okręgu uzyskaniem wsparcia, SLOIA RP pozostaje 
w kontakcie z przedstawicielem ŚUW, oczekując na zadania powierzone w ramach działań 
koordynowanych przez Wojewodę Śląskiego, 

- zaproszenie na ogólnopolską konferencję podatkową 27.11.2024 r.  - w ramach współpracy 
Śląskiego Forum Samorządów Zawodów Zaufania Publicznego ŚFSZZP, 

- zaproszenie na konferencję DSOIA RP 13-14.11.2024 r. - Przygotowanie inwestycji a przebieg 
procesu inwestycyjnego [PS], 

- zaproszenie Śląskiej Izby Budownictwa na Galę Budownictwa [PS], 

- zaproszenie na konferencję MPOIA RP 28-29.11.2024 - Architekt(a) misja publiczna [HP]. 

8. Program “Kształtowanie przestrzeni”: 

- wniosek kol. ESS o powołanie na okręgowego koordynatora Programu Kształtowanie 
przestrzeni - kol. ESS do 08.2023 r. była członkiem Zespołu ds. Powszechnej Edukacji 
Architektonicznej przy KRIA, rezygnując na własny wniosek z pracy w zespole (SLOIA RP 
wycofała rekomendację, nie wyznaczając kolejnego przedstawiciela okręgu do pełnienia 
funkcji), 

- wniosek kol. ESS o uruchomienie finansowania ww. programu na poziomie okręgu, 

- [PS] do chwili obecnej KRIA nie przekazała okręgom kompetencji w zakresie kontynuacji 
programu “Kształtowanie przestrzeni” oraz zasad jego realizacji, a także materiałów  
i procedur wypracowanych w jego ramach - w związku z powyższym SLOIA RP wystąpiła 
z pismem do KRIA o zajęcie stanowiska i wyjaśnienie zagadnień organizacyjnych, 
merytorycznych, finansowych oraz prawnych związanych z jego działaniem - odczytał treść 
pisma, 

 [MPi] przestawiła zasady funkcjonowania programu w poprzedniej kadencji – zakresy 
finansowane ze środków z budżetu KIA i grantów uzyskiwanych przez Fundację Architektury, 
zagadnienia umów cywilno-prawnych, 

(dyskusja - pomimo niewątpliwej wartości programu, okręgi nie mogą go realizować na zasadzie 
domyślności, a wszelkie wątpliwości powinny być wyjaśnione; nie ma możliwości bezpośredniego 
zastosowania standardów prowadzenia działań fundacji przez izbę samorządu zawodowego, 
konieczne jest zatem wypracowanie nowych zasad, jednolitych w ramach wszystkich okręgów 
i odpowiednio skoordynowanych, które uwzględniać muszą m.in. odpowiedzialność odszkodowawczą 
OIA za prowadzone w tym zakresie działania, np. osób które nie są członkami, czy pracownikami izby;  
[ESS] przedstawiła na bieżąco wyjaśnienia do poruszanych zagadnień i pytań, zgodnie z dotychczas 
prowadzonymi procedurami Zespołu ds. Powszechnej Edukacji Architektonicznej), 

- [ESS] celem usystematyzowania dalszych działań i opracowania harmonogramu na kolejny 
semestr, poprosiła o podjęcie uchwał zgodnie z przedstawionymi wnioskami, a także 
ustaleniami przyjętymi na poprzednich spotkaniach rady, tj. o zabezpieczenie w bieżącym 
budżecie kwoty 5 000,-zł na działanie Programu do końca roku 2024 (w myśl treści uchwały 
nr 13 XVII SOZ SLOAI RP z dnia 16.03.2024 r.) 

5) Uchwała Nr 5/11–2024 w sprawie powołania koordynatora programu „Kształtowanie 
przestrzeni” w SLOIA RP 

w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto 

6) Uchwała Nr 6/11–2024 w sprawie środków na sfinansowanie aktywności w zakresie edukacji 
architektoniczno-przestrzennej dzieci i młodzieży w roku szkolnym 2024 / 2025. 

w głosowaniu: za - 12, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto 

9. [PS] Informacja dot. korespondencji w sprawie Teatru im. A. Mickiewicza w Częstochowie. 

10. Forum Młodej Architektury - Forma 2025: 

- [AW] omówiła wstępne propozycje realizacji wydarzenia:  
roboczy temat: „Architektura dobrej porażki: jak się potknąć, by nie stracić pionu”, 
planowane panele programowe i dyskusyjne, osoby prelegentów,  

- przyjęto spotkanie jednodniowe w lokalu Klubogalerii SARP, preferowany termin luty 2025 r., 
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(dyskusję nad propozycjami przesunięto na grudzień) 

11. Inne sprawy: 

- [JSZ] relacja ze szkolenie OSD z KSD w Warszawie 04.10.2024 r., 

- [HP] informacja o szkoleniu 19.11.2024 r. – ubezpieczenie architekta w procesie realizacji jego 
pracy. 

 
Na tym zakończono posiedzenie Rady. 
Całość posiedzenia była nagrywana i została zarchiwizowana na CD-ROM. 
Lista obecności w załączeniu. 

 

 
Sekretarz Rady SLOIA RP 

Anita Langer, Architekt IARP 
Przewodniczący Rady SLOIA RP 
Piotr Średniawa, Architekt IARP 


